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OR.0012.3.7.2024 
 

 P R O T O K Ó Ł  Nr 59/24 
 

z posiedzenia Komisji Prawa i Porządku Publicznego, 
odbytego w dniu 19 marca 2024 r. 

 pod przewodnictwem Radosława Budy 
 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Buda Radosław        - przewodniczący    
2. Gęsiak Andrzej 
3. Grajnert Tomasz      
4. Poznerowicz Krzysztof          
5. Zarębska Maria         - zastępca przewodniczącego 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Bartosz Skupień         –  Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
2. Romuald Zalwert          –  Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów   

                                                                 Alkoholowych w Gminie Wieluń    

3. Grzegorz Bartnicki      –  Z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji  Komendy Powiatowej Policji   
                                                   w Wieluniu  

4. Jarosław Wasylik          – Z-ca Komendanta Komendy Państwowej Straży Pożarnej                                 
                                                  w Wieluniu  

5. Surma Jarosław       – Komendant Straży Miejskiej w Wieluniu  

6. Anna Dziuba – Marzec      – Radna Rady Miejskiej w Wieluniu  

7. Pani K.W.      – Mieszkanka Wielunia  

 
Porządek posiedzenia:  
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Informacja o sporządzonych protokołach 57/23, 58/24 z posiedzenia Komisji. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 
1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb ponadnormatywnych 

pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu; 
2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu; 
3) Straży Miejskiej w Wieluniu; 
4) Ochotniczych Straży Pożarnych. 

4. Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na lata 2019-2023, za rok 2023: 
1) Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 
2) Straży Miejskiej w Wieluniu. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 

2024”. 

6. Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń za 2023 

rok. 
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7. Zaopiniowanie utworzenia wyniesionego przejścia dla pieszych na ul. Kolejowej                 

w Wieluniu na wysokości przystanku autobusowego i przychodni lekarskiej. 

8. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

9. Zamknięcie posiedzenia komisji.  

 
Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Informacja o sporządzonych protokołach 57/23, 58/24 z posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie utworzenia wyniesionego przejścia dla pieszych na ul. Kolejowej                 

w Wieluniu na wysokości przystanku autobusowego i przychodni lekarskiej. 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 
1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb ponadnormatywnych 

pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu; 
2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu; 
3) Straży Miejskiej w Wieluniu; 
4) Ochotniczych Straży Pożarnych. 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na lata 2019-2023, za rok 2023: 
1) Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 
2) Straży Miejskiej w Wieluniu. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 

2024”. 

7. Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń za 2023 

rok. 

8. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

9. Zamknięcie posiedzenia komisji.  

 

Porządek obrad stanowi zał. nr 2 do protokołu.  
 
 

P u n k t  1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 
obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 7 członków komisji, obecnych: 5.  
 
 

Przewodniczący Radosław Buda złożył wniosek o zmianę porządku obrad. Zaproponował, aby pkt. 7 

pn.” Zaopiniowanie utworzenia wyniesionego przejścia dla pieszych na ul. Kolejowej  w Wieluniu na 

wysokości przystanku autobusowego i przychodni lekarskiej” był pkt. 4 porządku obrad. Zarządził 

głosowanie, kto jest „za” proponowaną zmianą porządku obrad, kto „ przeciw”, kto „ wstrzymał się” 

od głosu?  
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W głosowaniu udział wzięło 5 Radnych. Członkowie komisji (przy 5 głosach „za”) przyjęli 
proponowaną zmianę w porządku obrad.  

 

 
P u n k t  2 

 

Informacja o sporządzonych protokołach 57/23, 58/24 z posiedzenia Komisji.  

 

Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że protokół nr 57/23 został przesłany emailem 

do członków komisji. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 57/23? Nikt się nie zgłosił. 

Protokół nr 57/23 został przyjęty bez uwag. 

 

Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że protokół nr 58/24 został przesłany emailem 

do członków komisji. Zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do protokołu nr 58/24? Nikt się nie zgłosił. 

Protokół nr 58/24 został przyjęty bez uwag. 

 

P u n k t  3 
 
 
Zaopiniowanie utworzenia wyniesionego przejścia dla pieszych na ul. Kolejowej  w Wieluniu na 
wysokości przystanku autobusowego i przychodni lekarskiej. 
 
Przewodniczący Radosław Buda  poinformował, że do Komisji Prawa i Porządku Publicznego wpłynął 

wniosek Radnej Anny Dziuby – Marzec w przedmiotowej sprawie. Wszyscy zapoznali się ze sprawą. 

Zapytał obecnego na posiedzeniu komisji kpt. z Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu Pana 

Grzegorza Bartnickiego, w związku z wątpliwościami w tej sprawie, bo na ul. Kolejowej po jednej 

stronie jest chodnik, a przejście dla pieszych nie może być na przystanku autobusowym. Musi być 

zachowana odległość min. 15 m. Czy to można zrobić przed przebudową ul. Kolejowej , gdzie po 

drugiej stronie nie ma chodnika i przechodnie pójdą jezdnią, żeby dojść do przychodni ? Ludzie, 

którzy wysiądą z autobusu zapewne nie będą dochodzić do przejścia tylko pójdą wprost do drzwi 

przychodni. Czy jeżeli nie ma rzeczywiście chodnika z drugiej strony, czy w tym momencie jest  

zasadne przejście w tym miejscu ?  

 

Z-ca Naczelnika wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki odpowiedział, że bez 

większej, dogłębnej analizy przepisów, tak na szybko nie wyda żadnej opinii. Wydaje mu się jednak, 

że przejście dla pieszych powinno mieć z dwóch stron chodnik, możliwy ciąg komunikacyjny. Bez 

analizy przepisów nie będzie wydawał żadnej wiążącej opinii.  

 
Przewodniczący Radosław Buda powiedział, że opinia komisji będzie skierowana do Komisji 
Bezpieczeństwa i Organizacji Ruchu Drogowego przy Staroście Wieluńskim, która jest właściwa do 
podjęcia decyzji. Na pewno odbędzie się tam wizja lokalna.   
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Przewodniczący Radosław Buda poprosił wnioskodawczynię Radną Annę Dziuba – Marzec                   

o przedstawienie problemu.  

Radna Anna Dziuba – Marzec powiedziała, że poza jej pismem wpłynęło jeszcze pismo mieszkańców, 

którego tutaj nie widzi. Wzięło się to stąd, że na dyżur radnego przyszedł mieszkaniec z takim 

problemem. Próbowała już podjąć ten temat, ale się nie udało. Była na zebraniu osiedlowym, 

następnie z paniami w Ratuszu. Po spotkaniu z mieszkankami ulicy złożyła po raz kolejny wniosek. 

Pierwotnie pisała wniosek o normalne przejście, ale po spotkaniu z mieszkańcami, na ich prośbę 

złożyła wniosek o wyniesione przejście dla pieszych.  

Przewodniczący Radosław Buda stwierdził, że radna napisała słuszny wniosek po spotkaniu                  

z mieszkańcami. Wydaje się, że tak sprawa po spotkaniu z mieszkańcami powinna wyglądać. Zapytał, 

czy ktoś chce zabrać głos ?  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy tego przejścia nie można by było zamontować przy samym 

przystanku, żeby można było naprzeciwko przy samej przychodni zrobić przejście dla pieszych ?  

 

Przewodniczący Radosław Buda odpowiedział, że nie ma chodnika po drugiej stronie. Wszystko się 

mija z celem, by przejść z chodnika na jezdnię i udawać się jezdnią do przychodni. Przejście jest jak 

najbardziej zasadne, to nie podlega wątpliwości. Należy się zastanowić, czy spełni swoje zadanie, jak 

nie ma chodnika.  

 

Radny Andrzej Gęsiak powiedział, że uważa, iż w momencie, kiedy nie ma chodnika, nie powinno być 

przejścia. Podobna sytuacja była w Kurowie. Pisał pisma, ale zostało to odrzucone, bo nie było 

chodnika.  

 

Przewodniczący Radosław Buda powiedział, że ta sprawa zostanie przekazana do Komisji 

Bezpieczeństwa i Organizacji Ruchu Drogowego przy Staroście Wieluńskim, gdzie są fachowcy i oni 

zdecydują.  

 

Radna Anna Dziuba – Marzec poprosiła, aby w momencie przekazania sprawy do Komisji 

Bezpieczeństwa i Organizacji Ruchu Drogowego przy Staroście Wieluńskim załączyć to ostatnie pismo 

mieszkańców, które wpłynęło do Urzędu Miejskiego  11.03.2024 r.  

 

Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie, kto jest za wydaniem pozytywnej opinii              

w przedmiotowej sprawie, kto przeciw, kto wstrzymuje się od głosu ?  

W głosowaniu udział wzięło 5 Radnych. Członkowie komisji (przy 5 głosach „za”) wydali  pozytywną 

opinię  i zawnioskowali do Komisji ds. Bezpieczeństwa i Organizacji Ruchu Drogowego Starosty 

Wieluńskiego o utworzenie wyniesionego przejścia dla  pieszych na ul. kolejowej w Wieluniu na 

wysokości przystanku autobusowego i przychodni lekarskiej.  
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Wniosek nr 45/59/24 stanowi  zał. nr 3  do protokołu. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 

P u n k t  4 
 
 
Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb ponadnormatywnych 
pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji  w Wieluniu ( zał. nr 4) 
 

Przewodniczący Radosław Buda powiedział, że zostało przesłane obszerne sprawozdanie, informacje 

z działalności na rzecz poprawy bezpieczeństwa. Otworzył dyskusję.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy są jakieś informacje odnośnie działalności profilaktycznej jeśli 

chodzi o szkoły podstawowe i ponadpodstawowe czy przynosi ona jakieś wymierne skutki ? Czy 

wykrywalność przestępstw związanych z narkomanią wzrosła, czy prowadzone są działania 

prewencyjne w miejscach, gdzie odbywają się imprezy ? Jakie są podejmowane działania                      

w przypadku imprez np. dyskotek ?  

Z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki odpowiedział, że odnośnie 

profilaktyki działania są prowadzone przez policjantów z zespołu ds. Profilaktyki i Przeciwdziałania 

Przestępczości Nieletnich. Odbywają się spotkania, pogadanki w szkołach. Odbywają się one 

cyklicznie, co miesiąc. Prowadzone są pogadanki z rodzicami na wywiadówkach w szkołach. 

Prowadzone są spotkania z dziećmi i młodzieżą w szkołach podstawowych i ponadpodstawowych.    

W czasie spotkań policjanci starają się pokazać, że zażywanie narkotyków jest szkodliwe dla zdrowia.  

Radny Tomasz Grajnert dopytywał, czy te spotkania przynoszą jakieś wymierne skutki w późniejszym 

czasie ? Czy widać to po jakiś statystykach zeszłorocznych ?  

Z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki odpowiedział, że nie 

prowadzą takiej statystyki. Wydaje się, że takie działania przynoszą pozytywny skutek, bo młodzież na 

takich spotkaniach jest zainteresowana. Tego typu działania są potrzebne i pomagają. Narkotyków 

niestety jest coraz więcej na rynku. Jeśli chodzi o imprezy masowe, działania operacyjne są 

prowadzone. Starają się działać skutecznie. Osoba, co do której są podejrzenia o posiadanie 

substancji zabronionych  jest dokładnie sprawdzana.  

Radny Tomasz Grajnert pytał o działania prewencyjne w ciągu tygodnia, w czasie zajęć lekcyjnych, 

czy przynoszą pozytywny skutek ?  

Z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki odpowiedział, że są 

prowadzone działania prewencyjne. Jeżdżą pojazdy oznakowane i nieoznakowane. Policjanci 

legitymują młodzież, która przebywa na przerwie poza budynkiem szkoły.  W zeszłym roku 207 osób 

zostało ujawnionych i ich opiekunowie prawni zostali poinformowani o tym, że dzieci zamiast być        

w szkole przebywały poza obszarem szkolnym.  

Przewodniczący Radosław Buda  przekazał spostrzeżenia mieszkańców, że jest problem na                

ul. Wojska Polskiego, os. Armii Krajowej z młodzieżą, czy można prewencyjnie podjąć jakieś działania?  
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Z-ca Naczelnika wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki powiedział, że takie działania 

są podejmowane.  

Radny Tomasz Grajnert pytał o park w centrum miasta, czy  jest jakiś pomysł na działania 

prewencyjne, albo monitoring ? 

Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma powiedział, że w dniu dzisiejszym był na spotkaniu          

u Pana Komendanta Powiatowego Policji i będzie nowa koncepcja. W nowej koncepcji Komenda 

Powiatowa Policji w Wieluniu ma wskazać nowe miejsca, które są najbardziej narażone, a nie ma 

tego monitoringu. Co do parku też były prowadzone rozmowy. W pierwszej kolejności należałoby 

wymienić oświetlenie, które też by pomogło. Co do monitoringu, ma być przeprowadzone 

rozeznanie, jak to zamontować, aby było skuteczne, ze względu na  drzewa. To miejsce jest na 

uwadze. Jeżeli będzie możliwość to 2 a może 3 kamery zostaną zamontowane.  

 

Z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki powiedział, że zostanie 

przeprowadzona analiza stanu bezpieczeństwa z okresu 2 lat, to pokaże, gdzie jest największe 

zagrożenie, gdzie było najwięcej zdarzeń, w miejscach, gdzie nie są zamontowane kamery. W tych 

miejscach będą starali się zamontować te kamery w pierwszej kolejności. Na terenie parku                   

w ostatnim czasie nie było przestępstw kryminalnych oraz poważnych zagrożeń.  

 

Radny Andrzej Gęsiak poprosił, aby zwrócić uwagę na drogę Kurów – Kopydłów, ponieważ 

wywożone są tam śmieci różnego rodzaju.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał Komendant Straży Miejskiej Jarosława Surmę czy ruszyła się sprawa    

z monitoringiem na ul. Wiśniowej?  

 

Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma odpowiedział, że otrzymali już zgodę na prowadzenie 

prac ziemnych. Firma zobowiązała się, że do końca marca podłączy światło. Jeżeli to się uda, to 

będzie można do końca kwietnia to zamontować. Dotyczy to wszystkich 3  punktów, które są do 

zrobienia.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał Z-cę Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorza 

Bartnickiego o ilość zatrudnionych funkcjonariuszy w Komendzie Powiatowej  Policji w Wieluniu, czy 

ilość jest optymalna, czy są braki kadrowe? 

Z-ca Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w Wieluniu Grzegorz Bartnicki odpowiedział, że na tą 

chwilę nie mają wolnych wakatów, dodatkowo otrzymali w zeszłym roku 2 etaty i w tym roku 

dodatkowy etat. Łącznie jest 145 funkcjonariuszy.  

 
Więcej uwag nie stwierdzono.  
 
Informacja została przyjęta. 
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2. Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu ( zał. nr 5 ) 

 

Przewodniczący Radosław Buda  powiedział, że zostało przesłane sprawozdanie. Otworzył dyskusję.  

 

Przewodniczący Radosław Buda zapytał o wniosek dotyczący dofinansowania poduszki 

bezpieczeństwa, czy ta kwestia została załatwiona ?  

 

Z-ca Komendanta Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu Jarosław Wasylik   
odpowiedział, że rozmawiał z komendantem, który powiedział, że pieniążki od gminy zostaną 
przekazane.  Ta poduszka bezpieczeństwa to tzw. skokochron. Tej obecnej wyszedł termin ważności     
i należy zaopatrzyć się w nową. To jest urządzenie, które ma termin ważności 15 lat. Jest mało 
używane, ale musi być na stanie. Jest to tzw. ostatnia deska ratunku. Strażacy nie mogą prowadzić na 
niej ćwiczeń.  
 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał o zapotrzebowanie pojazdów, czy stan jest wystarczający, czy nie ma 

dodatkowych potrzeb ?  

 

Z-ca Komendanta Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu Jarosław Wasylik   

odpowiedział, że właśnie nie. W tej chwili rozpocznie się budowa, rozbudowa garaży, muszą być 

pobudowane wyższe. Nowe samochody nie mieszczą się do tych niższych garaży. W planach jest 

budowa garażu czterostanowiskowego, spełniającego najnowocześniejsze normy, ze strefą czystą            

i brudną.   

 

Przewodniczący Radosław Buda powiedział, że rozmawiał w ostatnim czasie ze strażakami i oni 

przekazali, że woleli by, aby Komenda Państwowej Straży Pożarnej przekazywała im te używane 

samochody a sama zaopatrywała się w nowe, te duże. Czy jest to prawnie do zrobienia? 

 

Z-ca Komendanta Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu Jarosław Wasylik   

odpowiedział, że też uważają, że tak to powinno wyglądać. Niejednokrotnie bywało tak, że OSP miały 

lepsze samochody niż Państwowa Straż Pożarna. Często włodarze gmin zakupują takie samochody, 

jakie chce OSP.  

 

Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy są prowadzone jakieś szkolenia dla OSP, w przypadku, 

gdy te samochody są tak technicznie i technologicznie nowoczesne ?  

 

Z-ca Komendanta Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu Jarosław Wasylik   

odpowiedział, oczywiście, że tak. Ochotnicze Straże Pożarne utrzymywane są przez samorządy, a 

szkolone przez Państwową Straż Pożarną. Jeżeli nowy pojazd jest zakupywany, to producent ma 
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obowiązek przeszkolić nawet Państwową Straż Pożarną. Kierowcy jeżdżą do fabryki, uczą się obsługi. 

To leży tez po stronie producenta, aby zapoznać z obsługą samochodu. Państwowa Straż Pożarna 

szkoli strażaków ochotników, przygotowujemy do zadań, wydajemy certyfikaty, świadectwa.              

W tamtym roku zostało przeszkolonych 212 strażaków. W tym roku zostanie przeszkolona podobna 

ilość.  

 

Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy są wyciągane konsekwencje wobec OSP, w przypadku, 

kiedy zostały zaalarmowane a nie stawiły się do zdarzenia ? 

 

Z-ca Komendanta Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu Jarosław Wasylik   

odpowiedział, że Ochotnicze Straże Pożarne dzielą się na dwie kategorie, takie, które są w Krajowym 

Systemie Ratowniczym i te spoza systemu. Jeśli jednostka spoza systemu nie wyjedzie na alarm, no to 

nie wyjedzie. Jednostki włączone do Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego one mają prawa             

i obowiązki. W ich przypadku każda akcja jest odnotowywana. Są tworzone meldunki, w których jest 

odnotowane, że nie wyjechały. Powiadamia się wójta bądź burmistrza czyli jednostki, które sprawują 

nadzór oraz komendanta. Jednostki OSP włączone są do Krajowego Systemu Ratowniczo – 

Gaśniczego czasowo, na 5 lat, jeżeli w tym czasie zdarzają się sytuacje, że nie wyjeżdżają do zdarzeń, 

to nie przedłuża się wniosku.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy są jakieś trudności kadrowe, czy liczba etatów jest 

wystarczająca? 

 

Z-ca Komendanta Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu Jarosław Wasylik   

odpowiedział, że jest dobrze. W dużych miastach jest duży problem. Strażaków, którzy jeżdżą do 

zdarzeń jest komplet.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy przez to, że na terenie powiatu wieluńskiego jest kilka jednostek 

OSP włączonych do Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego, to czy jednostka Państwowej 

Straży Pożarnej jest jakoś odciążona?  

 

Z-ca Komendanta Komendy Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu Jarosław Wasylik   

odpowiedział, że tak. Procedury ratownicze wymagają zadysponowania do każdego zdarzenia, nawet 

najmniejszego, minimum jednej jednostki z Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego. 

Zabezpieczenie operacyjne rejonu stanowią jednostki z Krajowego systemu Ratnowniczo – 

Gaśniczego. Te jednostki raz w roku są szkolone przez Państwową Straż Pożarną. Rejonem działania 

dla jednostki z Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego  jest powiat.  

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  
 
Informacja została przyjęta. 
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3. Straży Miejskiej w Wieluniu ( zał. nr 6). 

 

Przewodniczący Radosław Buda  otworzył dyskusję.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał odnośnie przedłożonego sprawozdania, czy pojawiło się więcej 

mandatów ?  

 

Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma odpowiedział, że może więcej, ale nie kwotowo. 

Większa liczba mandatów jest wynikiem zmiany organizacji ruchu na ul. Zielonej.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał jak wygląda sprawa z ul. Żeromskiego, czy tam też są mandaty               

i pouczenia ?  

 

Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma odpowiedział, że w nieszczęśliwym położeniu jest 

przychodnia, bo nie ma własnego parkingu. Wszystkim, którzy parkują na chodniku przy tej ulicy 

tłumaczą, że utrudniają ruch przede wszystkim karetkom pogotowia, które wyjeżdżają. Parkujący 

przyznają rację, ale tłumaczą się, że oni tylko do lekarza. Nie zdarzyła się osoba, która powtórzyłaby 

to samo wykroczenie.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał o parking przy pawilonie handlowym „Mira”, czy to prawda, że tam 

można parkować przez 3 godziny? 

 

Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma odpowiedział, że to jest nie do ogarnięcia. Często znaki 

są stawiane, bo właściciele sklepów to lobbują. Jak może być postój na parkingu np. 3 godziny. 

Parking, to parking. Kto będzie pilnował tego, kto ile tam stoi? 

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał czyj to jest teren, gminy, czy prywatny ? 

 

Komendant Straży Miejskiej Jarosław Surma odpowiedział, że jest to teren miasta.  

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  
 
Informacja została przyjęta. 
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P u n k t  5 
 

Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na lata 2019-2023, za rok 2023: 

1) Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 
2) Straży Miejskiej w Wieluniu. 

 

Przewodniczący Radosław Buda  powiedział, że pytania do Komendanta Straży Miejskiej w Wieluniu 

zostały już zadane w poprzednim punkcie. Z racji nieobecności przedstawiciela Inspektoratu Nadzoru 

Budowlanego w Wieluniu dokonał zamknięcia tego pkt. porządku posiedzenia.  

 

Uwag nie stwierdzono.  

 

P u n k t  6 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 2024” 
( zał. nr 7).  

 

Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że radni program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi otrzymali. Otworzył dyskusję.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał czy jest jakaś różnica w porównaniu z poprzednim programem ? 

 

Naczelnik wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień odpowiedział, że 

zasadnicza różnica jest w dofinansowaniu do sterylizacji i kastracji. W tym roku dofinansowania do 

sterylizacji i kastracji zwierząt właścicielskich są w tym roku wyłączone. W tym roku pozostają tylko 

koty wolnożyjące.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał jak przebiega współpraca między gabinetami weterynaryjnymi             

a urzędem ? Czy są jakieś trudności, problemy ?  

 

Naczelnik wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Bartosz Skupień odpowiedział, że 

żadnych problemów nie zaobserwowano. Każdy swoje zadania realizuje. Odbija się to na wyniku 

bezdomności zwierząt na terenie gminy. Na dzień dzisiejszy jest to 17 psów i 9 kotów.  Jest to 

najniższy wynik, jaki do tej pory został odnotowany. To też świadczy o tym, że ten problem po woli 

znika.  
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Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 2024”, kto jest przeciw, 
kto wstrzymał się od głosu?  
 
W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. Członkowie komisji jednomyślnie ( przy 5 głosach „5”) wydali 
opinie pozytywną w ww. sprawie.  
 
Opinia 168/59/24 stanowi załącznik nr 8  do protokołu.  
 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 

P u n k t  7 
 

Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń za 2023 rok ( zał. nr 9 ). 
 

Przewodniczący Radosław Buda poinformował, że radni raport z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii       

w Gminie Wieluń za 2023 rok, otrzymali. Otworzył dyskusję.  

 

Radny Tomasz Grajnert zapytał, czy te założenia które są na początku roku, czy te działania 

profilaktyczne przynoszą wymierne efekty ? Czy są obszary, gdzie pomimo starań nic z tego nie 

wychodzi ? Czy było coś robione w kwestii „ tajemniczego klienta”?  

 

Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Wieluń Romuald 
Zalwert  odpowiedział, że działania przynoszą skutki głównie przez Komendę Powiatową Policji, gdzie 
członkiem komisji jest przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji, który jest profilaktykiem. Na 
komisji zdaje relacje z wyjazdów do szkół, z udziału w wywiadówkach. Zakup alkogogli i narkogogli to 
był strzał w dziesiątkę. To im bardzo dużo pomaga w pracy. Jeśli chodzi o akcję „ tajemniczy klient” 
jeszcze nie ruszyła.    
 

Przewodniczący Radosław Buda zapytał, na jakiej zasadzie te narkogogle i alkogogle zostały 

przekazane Komendzie Powiatowej Policji?  

 

Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Wieluń Romuald 

Zalwert  odpowiedział, że to jest sprzęt komisji i został podpisany protokół użyczenia z Komendantem 

Wojewódzkim Policji.  

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

Komisja raport przyjęła.  
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P u n k t  8 
 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  
 

Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma pytania, uwagi? Nikt się nie zgłosił.  

 

Uwag nie stwierdzono.  

 

 

P u n k t  9 
 

Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Radosław Buda dokonał zamknięcia posiedzenia. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 
 
 
Protokołowała:                     Przewodniczący komisji 
 

Magdalena Stępień                            Radosław Buda 
 

 

 

 


